
 

 

Initiativärende till utbildningsnämndens möte 230426 

avseende obehöriga lärare 

 

Kommunens skolor har en relativt hög andel obehöriga lärare. Målet om att förbättra skolornas 
resultat hänger ihop med att få fler behöriga lärare. Flera av de lärare som idag klassas som 
obehöriga är nära eller mycket nära en komplett lärarutbildning, i vissa fall kan det handla om 
enstaka uppgifter som inte är inlämnade. Om vi kan få dessa lärare att slutföra sin utbildning och 
ansöka om legitimation, kommer de att kunna fullfölja samtliga arbetsuppgifter (som betygssättning) 
utan inblandning av andra lärare. I andra fall handlar det om att komplettera med ämnesstudier för 
att bli behörig i det ämne man undervisar i, och sådana vidarestudier ökar då den obehörige lärarens 
kompetens. 

För obehöriga lärare som är ”nära” en komplett lärarutbildning borde det göras möjligt att bedriva 
studier med detta mål samtidigt som de fortsätter sitt arbete som lärare. Kanske kan detta göras i 
samarbete med högskolan på orten, eller i annat fall i samarbete med annan högskola 
(distansstudier) då det kan finnas andra kommuner i samma situation, och i vissa fall genom att 
något anpassa lärarens anställning under den tid studierna pågår. 

I vissa fall kan det finnas fullt utbildade lärare som undervisar i ”fel” ämne eller på ”fel” stadium men 
som genom kortare vidareutbildning kan bli fullt behöriga till nuvarande anställning ELLER kan 
erbjudas anställning inom sin behörighet. 

Ett första steg i ett sådant arbete är att kartlägga 

- hur många obehöriga lärare i kommunen som är nära en fullständig lärarutbildning 
- i vilka ämnen och på vilka stadier dessa idag undervisar 
- hur många av dessa som skulle vara intresserade av vidareutbildning 

Jag önskar att nämnden tar upp denna fråga vid kommande möte. 

 

Lars Nordgren, Vänsterpartiet 

 


